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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  
  
Ledamoten Ulla Sjöbergh (S) valdes att tillsammans med 
ordföranden Petra Gardos Ek (M), justera dagens protokoll. 
  
Justeringen äger rum den 10 februari 2022. 
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§ 2 
Anmälan av övriga frågor och fastställande av 
dagordningen  

Sammanfattning av ärendet  
  
  
 
  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) informerar att ärende 25 och 26 
utgår samt att ett ärende om Anmälan av protokoll från sociala 
delegationen läggs till på dagordningen som ny punkt 25. 
  
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) anmäler två övriga frågor, en 
om Odenplan och en om SenorNet. 
  
Dagordningen fastställdes. 
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§ 3 
Information från förvaltningen  
  
Stadsdelsdirektören Jesper Ackinger informerade om följande: 
  

 Covid19 
 Parklekarna 
 VB2021 
 Påverkanskampanj LVU 
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§ 4 
Verksamhetsberättelse 2021 för Norrmalms 
stadsdelsnämnd  
NORR 2022/12 
 

Beslut  
1.      Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelse med 

bokslut för 2021 med tillhörande bilagor och överlämnar den 
till kommunstyrelsen.  

2.      Stadsdelsnämnden begär att ackumulerat resultat om 17,3 
mnkr avseende resultatenheternas fonder överförs till 2022.  

3.      Paragrafen justeras omedelbart. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2022-01-25. 
  
  
Norrmalms stadsdelsnämnd har under verksamhetsåret 2021 
bidragit till att uppfylla kommunfullmäktiges tre inriktningsmål och 
arbetet har fortgått i enlighet med verksamhetsplan. 
  
Förvaltningen bedömer att elva av kommunfullmäktiges tolv mål 
för stadsdelsnämndens verksamhetsområden har uppfyllts helt 
under året och att ett uppfylls delvis. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Karin Norman 
(V) anmälde följande särskilda uttalande: 
  
Vi vill tacka förvaltningen för det utförda arbetet under de givna 
budgetförutsättningarna och de svårigheter pandemin inneburit. 
  
Vi godkänner delvis verksamhetsberättelsen men vill därutöver 
framföra följande: 
  
Uppföljning av boendesituation 
Förvaltningen konstaterar att de som står inför flytt från 
genomgångsboende deltagit i individuell bostadsvägledning. Det är 
bra. Målet med vägledningen är att den flyttande ska finna en 
bostad. 
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Däremot redovisas inte någon uppföljning vilket vi finner vara en 
brist och vill uppmana till att uppföljning av bostadssituation görs. 
  
Sabbatsbergsbyn/Attendos verksamhet 
Under året blev Norrmalm rikskänt genom den skandal som 
uppdagades i press, radio och TV. Attendos äldreboende i 
Sabbatsbergsbyn hade vilselett anhöriga och brukare, kohortvård 
bedrevs inte såsom påståtts, dödstalen på boendet var förskräckande 
höga. När en modig anställd slog larm åsidosattes meddelarfriheten 
och hon utsattes för repressalier. Den kontroll och granskning som 
äldreförvaltningen har att göra var inte tillfyllest och först efter att 
publicering av missförhållandena skett och kommit till 
allmänhetens kännedom görs en oanmäld inspektion på boendet. Vi 
menar att verksamhetsberättelsen med erfarenheten från skandalen 
på Sabbatsbergsbyn skulle grundligt redovisat åtgärder mot hur 
något liknande ska kunna förhindras. Förvaltningen konstaterar 
däremot att man efter granskning 
att verksamheten vid Attendos boende vad gäller hälso- och 
sjukvård i stort är välfungerande och att det finns anledning att sätta 
tilltro till att Attendo AB kan fullfölja avtalet enligt gällande 
avtalsvillkor. 
  
Vi delar inte den uppfattningen, inte minst mot bakgrund att 
ytterligare fall med missförhållanden på Attendos äldreboenden i 
landet uppdagas. Nu senast på Gotland. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2022/12-2 Verksamhetsberattelse Norrmalms 
stadsdelsnämnd 2021.docx 

 NORR 2022/12-1 Bilaga 1 SDN VB 2021 
 NORR 2022/12-1.1 Bilaga 2 Verksamhetsvolymer VB 2021 
 NORR 2022/12-1.2 Bilaga 3a - Slutrapport 

Klimatinvestering Tra 
 NORR 2022/12-1.3 Bilaga 3b - Slutrapport 

Klimatinvestering_VB2 
 NORR 2022/12-1.4 Bilaga 3c - Slutrapport 

Klimatinvestering_VB2 
 NORR 2022/12-1.5 Bilaga 3d - Slutrapport 

Klimatinvestering Ene 
 NORR 2022/12-1.6 Bilaga 3e - Slutrapport 

Klimatinvesteringsmed 
 NORR 2022/12-1.7 Bilaga 3f - Slutrapport 

klimatinvesteringsmed 
 NORR 2022/12-1.8 Bilaga 4 Slutrapport 

trygghetsinvestering Pl 
 NORR 2022/12-1.9 Bilaga 5 Samlad rapport over 

aldreavdelningens 
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 NORR 2022/12-1.10 Bilaga 6 GDPR Arsrapport Norrmalms 
stadsdelsfo 

 NORR 2022/12-1.11 Bilaga 7 Underlag till forskolerapport 
Norrmal 

 NORR 2022/12-1.12 Bilaga 8 Uppfoljning av 
internkontrollplan 20 

 NORR 2022/12-1.13 Bilaga 9 - Uppfoljning av oppen 
fritidsverksa 
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§ 5 
Tillsättande av lex Sarahansvarig  
NORR 2021/747 
 

Beslut  
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden utser Julian Garcia till 
lex Sarahansvarig. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-12-13. 
  
  
Enligt Norrmalms stadsdelsnämnds lokala lex Sarahrutin ska 
stadsdelsnämnden utse lex Sarahansvariga personer.  
  
Rapportering enligt lex Sarah görs från verksamheterna till de av 
nämnden utsedda lex Sarahansvariga. 
  
För att minska sårbarheten och säkerställa att alltid en lex 
Sarahansvarig är i tjänst har nämnden flera utsedda. 
  
Nämnden kommer med detta tillsättande att ha fem lex 
Sarahansvariga.  
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/747-1 (Godkänd - R 1) Tillsättande av lex 
Sarahansvarig 
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§ 6 
Revidering av Delegationsordning för Norrmalms 
stadsdelsnämnd  
NORR 2022/43 
 

Beslut  
1.      Stadsdelsnämnden godkänner ändringarna av 

delegationsordningen.  
2.      Ärendet förklaras omedelbart justerat.  
  
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2022-01-27. 
  
Enligt 7 kap 5 § kommunallagen kan nämnden delegera sin 
beslutanderätt till bland annat en tjänsteperson som är anställd i 
kommunen.  
  
Delegeringen sker genom att nämnden fastslår en 
delegationsordning där lägsta delegat för delegerade beslut framgår. 
Delegationsordningen behöver regelbundet revideras för att 
anpassas efter organisationsförändringar likväl som ändrade 
uppdrag och externa förändringar så som förändrade riktlinjer eller 
lagar.  
  
Stadsdelsförvaltningen föreslår att delegationsordningen ändras i 
enlighet med de förslag som anges i tjänstutlåtandet. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2022/43-1 Revidering av delegationsordning för 
Norrmalms stadsdelsnämnd 
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§ 7 
Lokalt åtgärdsprogram (LÅP) för Brunnsviken  
NORR 2022/13 
 

Beslut  
1.      Lokalt åtgärdsprogram för Brunnsviken, Fakta och 

åtgärdsbehov (bilaga 1) och Lokalt åtgärdsprogram för 
Brunnsviken, Genomförandeplan (bilaga 2), antas. 

2.      Utredning, uppföljning och utvärdering av Lokalt 
åtgärdsprogram för Brunnsviken ska ske i enlighet med vad 
som anges i detta tjänsteutlåtande. 

  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2022-01-11. 
  
  
Enligt EU:s vattendirektiv ska samtliga vattenförekomster inom 
unionen skyddas och återställas så att de uppnår god ekologisk och 
kemisk status. Bestämmelser om miljön i en vattenförekomst 
benämns som miljökvalitetsnormer och ansvaret för att en 
miljökvalitetsnorm följs åvilar kommuner och övriga berörda 
myndigheter. 
  
Enligt Stockholms stads handlingsplan för god vattenstatus ska 
lokala åtgärdsprogram tas fram som visar hur staden ska arbeta för 
att uppnå god status i stadens vattenförekomster. Genom lokala 
åtgärdsprogram kan staden visa hur miljökvalitetsnormerna är 
avsedda att följas och utgör därmed en förutsättning för att staden 
ska kunna förena sitt bostadspolitiska mål om att bygga 140 000 
nya bostäder till år 2030 med skyldigheten att följa 
miljökvalitetsnormerna för vatten. 
  
Brunnsviken är en trösklad havsvik som står i förbindelse med Lilla 
Värtan. Avrinningsområdet delas av Stockholm, Solna och 
Sundbyberg. Brunnsviken ligger inom ett av Stockholmsregionens 
mest utvecklingsintensiva områden och ingår i Kungliga 
nationalstadsparken och har mycket stora rekreations- och 
naturvärden. 
  
Brunnsviken är påverkad av både historisk och pågående belastning 
och uppnår vare sig god ekologisk eller kemisk status. 
Syftet med det lokala åtgärdsprogrammet för Brunnsviken är att 
belysa Brunnsvikens utmaningar samt ge förslag på konkreta 
åtgärder så att vattenmiljön förbättras till att motsvara god 
ekologisk och kemisk status. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2022/13-1 Tjut - Lokalt åtgärdsprogram - 
Brunnsviken 

 NORR 2022/13-2 Bilaga 1 - Lokalt åtgärdsprogram för 
Brunnsviken - Fakta och åtgärdsbehov 

 NORR 2022/13-2.2 Bilaga 1 A. Påverkansanalys 
 NORR 2022/13-2.3 Bilaga 1 B Statusklassning 
 NORR 2022/13-2.1 Bilaga 2 Lokalt åtgärdsprogram för 

Brunnsviken Genomförandeplan 
 NORR 2022/13-2.4 Bilaga 2 C - Geografisk placering av 

åtgärder 
 NORR 2022/13-2.5 Bilaga 2 D - Stadens gemensamma 

ansvar 
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§ 8 
Planärende på samråd -  Program för city  
NORR 2021/674 
 

Beslut  
1.      Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2.      Paragrafen justeras omedelbart.  

  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-11-12. 
  
  
Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett förslag till reviderat 
Program för City, som gått ut på remiss till bland annat Norrmalms 
stadsdelsnämnd. Syftet med programmet är att uttrycka Stockholms 
stads intentioner för utvecklingen av City ur ett helhetsperspektiv. 
  
Förvaltningen är positiv till att det finns ett program för City och 
välkomnar också att programmet revideras. Övergripande anser 
förvaltningen att programmet behöver en tydligare disposition samt 
tydligare vägledning för vissa områden, till exempel Citys 
offentliga rum och grönstruktur. Enligt förvaltningen är samordning 
och att det finns ett övergripande gestaltningsansvar för området en 
förutsättning för en utveckling enligt programmets intentioner.  
  
Enligt förvaltningen är det positivt att programmet möjliggör för 
nya bostäder i City och förvaltningen vill i sammanhanget lyfta att 
boendemiljöer behöver prioriteras framför fler kontor i City. 
Samtidigt vill förvaltningen understryka att det är mycket angeläget 
att välja var eventuella nya bostäder placeras så att det går att ha 
evenemang och olika aktiviteter i City. Förvaltningen vill också 
understryka behovet av trygga och tillgängliga miljöer i City, inte 
minst för barn. 
  
Förvaltningen välkomnar att programmet anger att ”möjligheterna 
att bygga på höjden är begränsade”, men förvaltningen anser att 
skrivningen är för diffus. Vidare anser förvaltningen att 
påbyggnader och tillbyggnader i stor utsträckning präglat den 
senaste tidens stadsutveckling inom City och Norrmalms 
stadsdelsområde i övrigt. Detta ökar tätheten i en redan mycket tät 
del av staden och friytetillgången påverkas då gårdar bebyggs. 
Enligt förvaltningen behövs det i programmet finnas ett bättre 
helhetstänk kring dessa frågor. 
  
Förslag till beslut 
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Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M), tjänstgörande ersättaren Margita 
Jacobsson (L), ledamoten Christina Linderholm (C) och 
tjänstgörande ersättaren Lisbeth Friman (KD) anmälde följande 
gemensamma särskilda uttalande, till vilket Karin Norman (V) 
uttalade sitt stöd: 
  
”Program för city, samrådshandling 2021-11-19” har avsnitt som 
berör Social, ekologisk och ekonomisk hållbarhet samt Miljö. Som 
ett led i målet Fossilfritt 2030 behöver fortsatta insatser göras för att 
minska utsläpp där staden för närvarande ligger bra till. Det 
offensiva miljöarbetet bör formuleras och konkretiseras även i 
cityplanen. T.ex. bör lokal solel med solceller byggas ut på nya 
byggnader, befintlig bebyggelse och även andra ytor som kan vara 
lämpliga. Solceller är kostnadseffektiva och värdeskapande. 
Utvecklingen mot allt bättre estetiskt tilltalande lösningar gör det 
möjligt att harmoniera med stadens framtida karaktär av modernitet 
kombinerat med hållbarhet. 
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/674-1 (Godkänd - R 1) Samråd om reviderat 
Program för City  
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§ 9 
Remiss av Kvalitetspremie inom hemtjänst  
NORR 2021/746 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. Remissen 
hanteras som kontorsyttrande på grund av kort svarstid. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2021-12-17. 
  
  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Norrmalms 
stadsdelsnämnd på tjänsteutlåtandet Försök med kvalitetspremie 
inom hemtjänsten. Yttrandet ska vara kommunstyrelsen tillhanda 
senast den 25 januari 2021. 
  
Kommunstyrelsen föreslår att staden under 2022 prövar en 
målbaserad ersättning för utförare inom hemtjänst i ordinärt boende. 
Modellen avser kvalitetspremier som baseras på tre 
kvalitetsindikatorer;  

         kontinuiteten i den personal som den enskilde träffar  
         andelen arbetade timmar som utgörs av timavlönade 

medarbetare  
         medarbetarnas utbildningsnivå 

  
Förvaltningen ser i sin helhet positivt på att ersättningsmodellen 
utvecklas till att även innefatta kvalitetspremier som ett 
komplement till nuvarande ersättningsform som baseras på utförd 
tid. Förvaltningen anser att kvalitetspremien bidrar till en mer 
allsidig belysning av hemtjänstutförare, ger förutsättningar till att 
styra mot kvalitet och upprätthålla och utveckla det systematiska 
kvalitetsarbetet. 
  
Förslag till beslut 
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
  
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Karin Norman 
(V) anmälde ett gemensamt förslag till beslut och föreslog att 
nämnden skulle besluta enligt det. 
  
Beslutsgång 
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Ordföranden Petra Gardos Ek (M) ställde de två förslagen mot 
varandra och kunde konstatera att nämnden beslutat enigt 
förvaltningens förslag. 
  
Reservationer 
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) och ledamoten Karin Norman 
(V) reserverade sig mot beslutet till förmån för sitt eget förslag 
enligt följande: 
  

1. Stadsdelsnämnden avslår förvaltningens svar på remissen. 
2. därutöver anföra följande: 

  
Vi motsätter oss förslaget om kvalitetspremier inom hemtjänsten. 
Vi anser att det är en missvisande och felaktig väg att gå för att 
uppnå god omvårdsnadskvalitet och en god arbetsmiljö. Utförare 
betalas redan för att de ska följa kraven som ställts i upphandlingen. 
Det finns ingen anledning att använda skattepengar till att locka 
dem till att uppfylla villkoren och utföra det arbete de redan åtagit 
sig att göra. Vi ställer oss istället frågan varför verksamheterna inte 
håller den kvalitet som de förbundit sig till i avtalet?   
  
Införandet av kvalitetspremier medför flertalet risker. Om 
verksamheter inte når kraven för kvalitetspremien men samtidigt 
utför uppdraget tillräckligt väl för att en uppsägning av avtalet inte 
ska vara aktuellt, skapas en kategori utförare som helt enkelt bara är 
lite sämre. Vi menar också att det finns ett etiskt perspektiv som 
inte alls tillgodoses i förslaget. Vi undrar om kvalitetspremien 
kommer att redovisas för brukarna och i så fall hur det ska göras 
begripligt för allmänheten. Det finns idag över 70 hemtjänstutförare 
att välja på, flera av dessa finns också inom Norrmalm. Att införa 
ytterligare en parameter att inkludera i sitt val av utförare kommer 
inte förenkla valet utan snarare utgöra ett hinder.  
  
I Tillitsdelegationens huvudbetänkande går det att läsa att forskning 
visar att det inte finns belägg för att införandet av målbaserad 
styrning höjer kvaliteten mer än i de verksamheter som håller hög 
kvalitet. Det är alltså inte en metod som går att tillämpa för att höja 
den generella kvalitetsnivån. Vidare menar delegationen att det 
finns risk att målbaserad styrning leder till att utförare kommer att 
sålla bland brukarna och välja bort de med mer komplexa behov, 
allt för att ha möjlighet att öka vinstmarginalen. Detta skulle 
sannolikt innebära ett ökat ansvar för hemtjänsten i egen regi, som 
givetvis inte väljer bort brukare.  
  
Utförarna föreslås kunna ta del av kvalitetspremien om de uppfyller 
uppsatta premienivåer baserat på tre kvalitetsindikatorer. De 
indikatorer som föreslås är kontinuiteten i den personal som den 
enskilde träffar, andelen arbetade timmar som utgörs av 
timavlönade medarbetare och medarbetarnas utbildningsnivå. 
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Äldreförvaltningen lyfter fram att kontinuitet som bygger på att 
personalens arbetsmiljö blir åsidosatt inte ska premieras och föreslår 
därför en modell där minst två av tre indikatorer behöver vara 
uppfyllda för att få ta del av premien. Förvaltningen menar, med 
rätta, att hög kontinuitet hos kund i vissa fall kan innebära att 
arbetsmiljön för personalen inte är acceptabel exempelvis genom att 
arbetstidslagen inte följs och/eller att det är en hög andel 
timanställda. Vi anser inte att detta är en tillräckligt stor garanti för 
att säkerställa en hög kvalitet och en god arbetsmiljö och undrar 
vilka andra parametrar som kommer att behöva stryka på foten när 
utförarna ska jaga bonusar. 
  
Vi har ytterligare invändningar mot förslaget eftersom vi 
ifrågasätter de utbildningskrav som ställs i ärendet och som avviker 
från villkoren i upphandlingen. Minst 60 procent ska ha 600 poäng 
eller mer i karaktärsämnena vård och omsorg, vilket är en 
utbildning lägre än vårdbiträdesnivå. Likaså sänks kravet på 
andelen undersköterskor från 30 procent till 20 procent.  
  
Utvärdering av detta försök i mindre skala med kvalitetspremier ska 
ske efter en provperiod, vilket är positivt. Vi vill dock framhålla 
vikten av att den borgerliga majoriteten framför allt satsar på 
uppföljning av följsamheten av de befintliga avtalen med 
tillhörande villkor och krav. Vi kan konstatera att nödvändiga 
reformer som ramtid, tid för återhämtning, fortbildning och 
reflektion för personalen inte genomförts inom nuvarande system, 
eftersom varje minut redan är schemalagd för tid hemma hos 
brukare. Vi undrar vad som kommer att utvärderas och med vilken 
frekvens? Kommer brukarnas och personalens upplevelser tas i 
beaktande? Eller är det enbart utbetalade skattepengar i bonus för 
ett sämre utfört arbete än redan avtalat som kommer att bedöma hur 
modellen fungerat?  
  
Vi anser att inom den underdimensionerade hemtjänsten behövs ett 
helhetsperspektiv med kraftfulla åtgärder. Vi kräver i nuläget en 
budget med riktad och långsiktig finansiering som säkerställer en 
omsorg med god kvalitet enligt beprövade och vetenskapligt 
fastställa metoder för omsorgsarbetet och att äldrenämnden utreder 
vilken ersättningsmodell som ger bäst utfall på kvalitet och 
arbetsmiljö. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/746-4 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av 
Kvalitetspremie inom hemtjänst 

 NORR 2021/746-1 Remiss - Kvalitetspremie inom hemtjänst 
 NORR 2021/746-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2021/1471 Tjänsteutlåtande 
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 NORR 2021/746-2 Yttrande om försök med kvalitetspremie 
från Norrmalms pensionärsråd 
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§ 10 
Remiss av Vägar till ett tryggare samhälle (SOU 2021:85)  
NORR 2021/753 
 

Beslut  
  

1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Ärendet förklaras omedelbart justerat 

  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2022-01-17. 
  
Norrmalms stadsdelsnämnd har av kommunstyrelsen blivit ombedd 
att svara på remiss gällande Vägar till ett tryggare samhälle (SOU 
2021:85). Utredningen är gjord av en parlamentariskt tillsatt 
kommitté, i form av trygghetsberedningen (dir. 2020:32), på 
uppdrag av regeringen. Utredningen består av två volymer, den 
första beskriver kriminalpolitiska utmaningar, riskfaktorer för brott 
och trygghet. Den andra volymen behandlar samhällets förmåga att 
ge stöd och skydd till brottsutsatta.  
  
Förvaltningen delar i stort uppfattning med trygghetsberedningens 
utredning om de orsaker som finns till de brottstyper som berörs 
och de kriminalpolitiska utmaningar som identifierats. Utredningen 
är grundligt och väl genomförd. Förvaltningen har några 
kommentarer i de avsnitt som tar upp ämnen som berör kommunens 
arbetsområden samt en del teoretiska utgångspunkter. 
  
I utredningens första volym tas flera förklaringsmodeller och teorier 
upp. Riskfaktorer och brottslighetens utveckling redogörs tydligt. I 
kapitel 3 efterlyser förvaltningen ytterligare problematisering av de 
teoretiska förklaringsmodellerna, ibland blir det för ensidigt och 
vissa antaganden anser förvaltningen vara förenklade. 
  
Förvaltningen vill också nämna att vissa begrepp används olika 
inom den kommunala verksamheten än vad som beskrivs i 
utredningen. Allmänprevention används på ett annat sätt av 
förvaltningen än hur den som definieras i utredningen. Begreppet 
social kontroll får i utredningen endast representera positiva värden 
medan förvaltningen ser att det är ett tveeggat begrepp som även 
kan öka brottsligheten. Förvaltningen vill också kommentera att det 
finns sociala riskfaktorer med narkotika inte bara medicinska eller 
kriminella. 
  
Utredningen beskriver utmaningar i områden med låg 
socioekonomisk standard. Förvaltningen vill lägga till att områden 
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med hög socioekonomisk standard har egna riskfaktorer. Till 
exempel drogliberala och frånvarande föräldrar. 
  
Kommuner har fått ett tydligare uppdrag att arbeta 
brottsförebyggande och trygghetsskapande. Förvaltningen nämner 
ett par punkter som skulle kunna underlätta samverkan mellan polis 
och stadsdelsförvaltning. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/753-2 (Godkänd - R 1) Remiss Vägar till ett 
tryggare samhälle (SOU 2021_85) 

 NORR 2021/753-1 Remiss Vägar till ett tryggare samhälle 
(SOU 2021:85) 

 NORR 2021/753-1.2 Vägar till ett tryggare samhälle (SOU 
2021:85) volym 1 

 NORR 2021/753-1.1 Vägar till ett tryggare samhälle (SOU 
2021:85) volym 2 
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§ 11 
Remiss av Förslag till reviderade riktlinjer för omsorg på 
obekväm arbetstid och reviderade riktlinjer för 
barnsäkerhet i Stockholms stads kommunala förskolor  
NORR 2021/673 
 

Beslut  
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2022-01-04. 
  
Norrmalms stadsdelsförvaltning har mottagit en remiss avseende ett 
förslag till reviderade riktlinjer för omsorg på obekväm arbetstid 
och reviderade riktlinjer för barnsäkerhet i Stockholm stads 
kommunala förskolor.  
  
Förslaget till de reviderade riktlinjerna för omsorg på obekväm 
arbetstid sker med anledningen av att organisationen för 
verksamheten har förändrats. Utbildningsförvaltningen har även 
reviderat riktlinjerna för barnsäkerhet genom att uppdatera 
länkarna till de stöddokument som finns tillgängliga på Stockholm 
stads webbplatser. Vidare är ett avsnitt avseende åtgärder vid 
värmebölja är tillagt.  
  
Förvaltningen tycker att tillägget avseende åtgärder vid värmebölja 
är ett bra och ett vägledande tillägg i riktlinjerna för barnsäkerhet i 
Stockholm stads kommunala förskolor. Förvaltningen har inga 
ytterligare synpunkter.   
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/673-2 (Godkänd - R 1) Förslag till reviderade 
riktlinjer för omsorg på obekväm arbetstid och reviderade 
riktlinjer för barnsäkerhet i Stockholms stads kommunala 
förskolor 

 NORR 2021/673-1 Följebrev Förslag till reviderade riktlinjer 
för omsorg på obekväm arbetstid och reviderade riktlinjer för 
barnsäkerhet i Stockholms stads kommunala förskolor 

 NORR 2021/673-1.1 Förslag till reviderade riktlinjer för 
omsorg på obekväm arbetstid och reviderade riktlinjer för 
barnsäkerhet i Stockholms stads kommunala förskolor 
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 NORR 2021/673-1.3 Bilaga 1 - Förslag till reviderade 
riktlinjer för barnomsorg på obekväm arbetstid 

 NORR 2021/673-1.2 Bilaga 2 - Förslag till reviderade 
riktlinjer för barnsäkerhet i Stockholms stads kommunala 
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§ 12 
Nedskrivning av osäkra fordringar 2021  
NORR 2021/789 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 
2022-01-04. 
  
I enlighet med nämndens delegationsordning och stadens riktlinjer 
har stadsdelsdirektören under år 2021 nedskrivit 608 289,99 kronor 
för osäkra fordringar och slutlig nedskrivning 97 103 kronor för 
dödsbon utan medel.  
  
En nedskrivning innebär att beloppet tas bort i den ekonomiska 
bokföringen men att skulden kvarstår och långtidsbevakas hos 
inkassobolag. Slutlig nedskrivning görs för fordringar där dödsbo 
saknar medel. Nedskrivning av fordran utförs enligt stadens regler 
för ekonomisk förvaltning. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2021/789-1 Tjut - Nedskrivning av osäkra fordringar 
2021 
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§ 13 
Anmälan av inkomna och upprättade handlingar per 
december 2021 och januari 2022  

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Inkomna upprättade handlingar vid Norrmalms stadsdelsnämnd 
under perioden 2021-12-01 till 2022-01-31 redovisades genom 
utdrag i ärendehanteringssystemet eDok. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
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§ 14 
Anmälan av ärenden beslutade på delegation för 
Norrmalms stadsdelsnämnd 2022  
NORR 2022/49 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Förteckning över beslut fattade på delegation 

  

 
  
Förslag till beslut  
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Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2022/49-1 Anmälan av ärenden beslutade på 
delegation per 2022-01-31 
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§ 15 
Protokoll från Norrmalms förvaltningsgrupp 2022  
NORR 2022/48 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Protokoll fört vid Norrmalms förvaltningsgrupps sammanträde den 
3 februari 2022 anmäldes.  
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna.   
 
Handlingar i ärendet 

 641848 Protokoll FVG 2022-02-03 
 641849 Protokoll FVG 2022-02-03 Bilaga 1 FVG årshjul 

2022 
 641850 Protokoll FVG 2022-02-03 Bilaga 2 Feelgood, 

årshjul, semesterdatum 
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§ 16 
Protokoll från Norrmalms pensionärsråd 2022  
NORR 2022/38 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Protokoll fört vid Norrmalms pensionärsråds sammanträde den 7 
februari 2022 anmäldes.  
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna.   
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2022/38-1 SPR Protokoll 2022-02-07 Justerat 
 NORR 2022/38-1.1 Bilaga 2 - Odenplans läkarhus 
 NORR 2022/38-1.2 Bilaga 1 - Pensionärsrådet- 

trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete 
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§ 17 
Protokoll från Norrmalms råd för funktionshinderfrågor 
2022  
NORR 2022/39 
 

Beslut  
Ärendet läggs till handlingarna.   
  
Sammanfattning 
Protokoll fört vid Norrmalms råd för funktionshinderfrågors 
sammanträde den 26 januari 2022 anmäldes. 
  
Förslag till beslut  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta att lägga ärendet till handlingarna.   
 
Handlingar i ärendet 

 NORR 2022/39-1 2022-01-26 Protokoll Norrmalms råd för 
funktionshinderfrågor 
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§ 18 
Övriga frågor  
  
Ordföranden Petra Gardos Ek (M) tackar den avgående 
avdelningschefen Therese Rosén för sin insats på Norrmalm. 
  
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) önskar att nämnden kan få en 
redovisning av de pågående planarbetena på Odenplan.  
  
Stadsdelsdirektören Jesper Ackinger kommer att bjuda in lämplig 
tjänsteman att dra det pågående arbetet på ett kommande 
nämndsammanträde. 
  
Vice ordföranden Ulla Sjöbergh (S) vill ha mer information om de 
planerade lokalförändringarna för SeniorNet. 
  
Frågan om SeniorNet besvaras muntligt under punkt 3. 
  
Inga övriga frågor anmäldes. 
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§ 19 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 20 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 21 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 22 
Borttagen på grund av sekretess  
 
 
 

Sida 34 (37)



Norrmalms stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2022 
 

2022-02-10 

§ 23 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 24 
Borttagen på grund av sekretess  
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§ 25 
Borttagen på grund av sekretess  
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